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Opening en vaststelling agenda  
De vergadering vindt online plaats. Alle leden zijn aanwezig, evenals vijf 
stafmedewerkers en de algemeen secretaris.   
 
De voorzitter heet de aanwezigen welkom. 
 
Mededelingen 
Geen van de leden meldt mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en 
activiteiten van belang voor het NCad. 
 
Communicatieplan 2023 
Het operationeel communicatieplan 2023 wordt besproken. Op basis van de 
discussie zal de communicatieadviseur het document verder optimaliseren. Er 
worden onder andere korte, goed te communiceren kernboodschappen per 
doelgroep opgesteld en de doelgroepen worden aangevuld met 
vergunninghouders en studenten. De aangepaste kernboodschappen zullen nader 
worden besproken op de eerstkomende Heidag.  
Het communicatieplan zal op enkele punten worden aangevuld waarbij de 
aansluiting tussen kernboodschap en gebruikte media nader wordt toegespitst en 
duidelijk is wanneer welk mediakanaal wordt ingezet. Een definitie over 
‘alternatief’ zoals in de wet staat verwoord zal worden toegevoegd. Voor elk 
product van het NCad zal een kort concreet communicatieplan worden geschreven 
en streefbeelden krijgen nadrukkelijker aandacht in de communicatie. 
De implementatie van het plan wordt door de staf opgepakt en na drie maanden 
volgt een korte rapportage naar het NCad.  
 
Humaan weefsel 
Het advies Humaan weefsel is in een afrondende fase en met betrokkenen aan wie 
een advies is gericht, is contact geweest. Er worden nog enkele aanvullingen en 
aanscherpingen gegeven door het NCad. Aangezien dit advies van belang is voor 
meerdere partijen die niet allemaal een verbinding hebben met het proefdierveld, 
is het van belang om voor een goede en brede verspreiding te zorgen. 
 
Zienswijze prioriteren van dierproeven 
Voor de zienswijze bij het rapport Prioriteren in het vervangen van dierproeven 
lag nog geen afgerond stuk voor. De passages over transleerbaarheid, in het 
bijzonder van fundamenteel onderzoek, zowel in de uitgebreide samenvatting als 
in de zienswijze behoeven nuancering. Aandachtspunt hierbij is ook de context 
waarin een fundamenteel wetenschappelijke vraag wordt gesteld.  
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Het gedeelte over de kanttekeningen bij het rapport is uitgebreid besproken. 
Getracht wordt na te gaan wat voor de Europese Unie de achterliggende reden 
was om onderscheid te maken tussen diersoorten. Onvoldoende duidelijk is wat 
verstaan moet worden onder ‘onder deskundigen heersende mening’ aangaande 
het gebruik van alternatieven voor dierproeven, oftewel wanneer is een alternatief 
een alternatief. Een antwoord hierop vergt specialistische wetenschappelijke 
kennis. Hoe hiermee om te gaan zal besproken worden op de Heidag. Bij de 
passage over de ontwikkelingsstatus van dierproeven wordt de notie ‘beschikbaar’ 
toegevoegd. 
Het rapport van Rademaker werpt een nieuw licht op de ethische afweging. Zowel 
de kans op het realiseren van baten als de notie van integriteitsaantasting zouden 
onderdeel moeten uitmaken van deze afweging. Wat dit betekent voor een 
fundamenteel wetenschappelijke vraag wordt nog verder uitgewerkt. Het 
agendapunt komt terug op de volgende vergadering 

 
Mededelingen  
• Een medewerker van de staf heeft tijdens Innovember een presentatie 

gegeven over het nieuwe transitieadvies. Dit werd zeer positief ontvangen 
door het publiek. 

• Degenen die aanwezig waren tijdens de Biotechnisch Dagen gaven een korte 
terugblik. Naar aanleiding hiervan wordt aandacht gevraagd voor het belang 
van het faciliteren van leven lang leren of continuing professional development 
voor dierverzorgers en biotechnici.    

• Kort voor de vergadering is het halfjaarlijkse rondetafelgesprek met de dieren 
ngo’s geweest. Het was een constructief overleg waar ruimte was voor een 
openhartige uitwisseling van bevindingen. 

• Er is een gesprek geweest met leden van de CCD over een mogelijke vraag 
over transleerbaarheid. De CCD neemt de vraag opnieuw in beraad. 

• Tijdens de bijeenkomst van de National Contact Points van de Europese 
Commissie (EC) is naar aanleiding van het burgerinitiatief over dierproeven 
gesproken over aanpassing van de REACH-verordening. De EC zal hierover 
een officiële positie innemen en er volgt een hoorzitting in het Europees 
Parlement. 

• De NC-werkgroep over monoklonale antilichamen werkt aan een document 
dat zijn eindstadium nadert. In de volgende vergadering zal het NCad bekijken 
wat zij kan betekenen voor de verdere optimalisering van het document.  

• Naar het zich laat aanzien zal er geen NC-lid afreizen naar de 5e NC-
vergadering, die dit keer in Warschau zal plaatsvinden. Nogmaals zal 
gevraagd worden of online aansluiten mogelijk is. 

• De vacature voor een nieuwe ethicus voor het NCad staat open tot half 
januari. 

 
Actielijst  
Er zijn geen aanvullingen voor de actielijst. 
 
Verslag vorige bijeenkomst 
Met enkele wijzigingen wordt het verslag vastgesteld. 
 
Rondvraag 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 


